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EGYSZERŰSÍTETT JEGYZŐKÖNYV 

Készült: Biatorbágy Város Képviselő-testülete Közművelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság 
2012. szeptember 4. 13:30 órakor, a Városházán megtartott üléséről. 

Jelen vannak: 

Varga László, a bizottság elnöke  
Bodnár Lajos, bizottsági tag 
Fekete Péter, bizottsági tag 
Kosáry János, bizottsági tag 
Barabás József, bizottsági tag 
dr. Kovács András, jegyző 
Szakadáti László, alpolgármester 
Mester László, kommunikációs tanácsadó 
Szádváriné Kiss Mária, Biatorbágyi Faluház vezetője  
Molnár Tibor, Biatorbágyi Faluház munkatársa (1-2 napirendi pontig) 
Kovácsháziné Katona Zsuzsa, Biatorbágyi Faluház igazgatóhelyettese (1-2 napirendi 
pontig) 
Tóth Attila, Családsegítő Központ és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője (1-2 napirendi pontig) 
Marx Árpád, Biatorbágy Általános Iskola igazgatója (a 3. napirendi pontnál) 
Czuczor Orsolya, pénzügyi osztályvezető (4. napirendi pontig) 
Nánási Tamás, Egészségügyi és Szociális Bizottság tagja, a 7. napirendi pont előterjesztője 
Kiss Ildikó, jegyzőkönyvvezető 
 
Varga László a bizottság elnöke köszöntötte a jelenlévőket. Külön köszöntötte Szádváriné 
Kiss Máriát, a Biatorbágyi Faluház új, kinevezett vezetőjét. Megállapította, hogy a bizottság 
határozatképes 5 jelenlévő taggal. A faluházat érintő napirendeket javasolja elsőként 
tárgyalni. Kéri, hogy a zárt ülés első napirendjét (Az 1956-os forradalom és szabadságharc 
emlékére adományozandó helyi kitüntetésről szóló) Nánási Tamás előterjesztő 
megérkezésekor tárgyalja a bizottság. 
 
Bodnár Lajos: Két nappal ezelőtt elektronikus levélben küldött egy plusz napirendi 
javaslatot, kéri azt felvenni. 
 
Varga László: Bodnár Lajos beadványát átküldte a hivatalnak jogi állásfoglalásra, ezért 
most nem kívánja tárgyalni.  
 

A bizottság 5 igen szavazattal (5 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
napirendet fogadta el: 



 

Napirend 

 
1) A nyári önkormányzati rendezvények értékeléséről (Városünnep, Semmelweis-nap, 
Augusztus 20. valamint Testvérvárosi viszontlátogatások: Alistál, Gyergyóremete, 
Herbrechtingen, Kiti, Nagydobrony) 
2) Az őszi önkormányzati rendezvények előkészítéséről (Népművelők Napja, Kistérségi 
Fesztivál, Kulturális Örökség Napjai, Október 23.) 
3) A népi ének oktatással összefüggő kérdésekről 
4) A közterületek használatával kapcsolatos helyi szabályok felülvizsgálatáról 
5) Tájékoztató Biatorbágy Város Képviselő-testülete 2012. évi költségvetésének I. féléves 
végrehajtásáról 
6) Biatorbágy Város Polgármesteri Hivatal és Biatorbágy Város Képviselő-testülete önállóan 
működő intézményei közötti munkamegosztási megállapodásról 
7) A Biatorbágy, Iharos 3436/1 hrsz-ú és a 3406 hrsz-ú utak elnevezéséről 
8) A Hantai-házzal összefüggő kérdésekről 
9) A Városi Futónapról 
10) Az 1956-os forradalom és szabadságharc emlékére adományozandó helyi 
kitüntetésről (zárt) 
11) Felterjesztés Pest Megye Önkormányzatának kitüntetésére (zárt) 
 
 
1) A nyári önkormányzati rendezvények értékeléséről (Városünnep, Semmelweis-nap, 
Augusztus 20. valamint Testvérvárosi viszontlátogatások: Alistál, Gyergyóremete, 
Herbrechtingen, Kiti, Nagydobrony) 
 
A bizottság a szóbeli tájékoztatás alapján értékelte a nyári önkormányzati rendezvényeket. 
 
Szakadáti László: Fontosnak tartja, hogy a testvértelepüléseken működő önkormányzati 
intézmények, valamint civil szervezetek és a biatorbágyi partnereik között élő kapcsolat 
alakuljon, ezt segíteni, támogatni kell a városvezetésnek is. 
 
Varga László: Egyetért az alpolgármesterrel. Első lépések meg is történtek az új 
testvértelepülések irányába. Pl. az Egészségnapon már az alistáli Vöröskeresztesek részt 
fognak venni a biatorbágyi Vk. csoport meghívására. 
Nagydobronyból Szilvási polgármester úr ígéretet tett egy csomagterv összeállítására iskolás 
és/vagy civil csoportok kárpátaljai kirándulásainak szervezéséhez. A szeptember 15-i Székely 
napra gyergyóremetei önkormányzati küldöttség érkezik, akikkel ilyen témákról való 
megbeszélés tervbe van véve. 
 
Szádváriné Kiss Mária: A Faluház szívesen vállalkozik rá, hogy közreműködik egy a civil 
szervezeteket és intézményeket magába foglaló komplett összeállítás elkészítésében e 
tárgyban.  
 
A bizottság napirendről nem szavazott. 
 
2) Az őszi önkormányzati rendezvények előkészítéséről (Népművelők Napja, Kistérségi 
Fesztivál, Kulturális Örökség Napjai, Október 23.) 



 

 
A bizottság a szóbeli tájékoztatást meghallgatta, a napirendről nem szavazott. 
 
Varga László: Az Augusztus 20-i ünnepség BIA TV-s élő egyenes adásban való közvetítése 
kapcsán elmondta, hogy véleménye szerint haladéktalanul rendezni kell, kölcsönösen 
elfogadható „szabályrendszert” kell kialakítani az Önkormányzat, valamint intézményei és a 
helyi kábel tv társaság között. A mostani állapot követhetetlen, esetleges. A kábel tv 
társaság a közpénzen finanszírozott rendezvények korrekt megállapodások nélküli, teljesen 
szabályozatlanul történő felvételeivel, közvetítéseivel a leginkább támogatott 
magánvállalkozás Biatorbágyon jelenleg. Ugyanakkor a helyzet ellenoldala az 
önkormányzat, az intézmények, végső soron Biatorbágy közössége részére tisztázatlan.  
 
A bizottság tagjai Bodnár Lajos felvetésére egyetértettek abban, hogy a bizottság következő 
ülésén a biatorbágyi kábeltévé működésével, valamint az Önkormányzat és a tv-s társaság 
korrekt partneri viszonyának lehetséges formáival összefüggő kérdésekről szóló napirendet 
tárgyalni kívánja. 
 
A bizottság – 4 igen, 1 tartózkodás (5 fő bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) mellett 
Dénes Jánost (az ’56-os Törvény kidolgozóját és beterjesztőjét, volt országgyűlési képviselőt) 
javasolja szónoknak az Október 23-ai ünnepségre. 
 
3) A népi ének oktatással összefüggő kérdésekről 
 
Szádváriné Kiss Mária: A Faluház szívesen működteti a szakkört, de az anyagi fedezetének 
biztosítását kéri az Önkormányzattól. Vállalja, hogy Magdó Ildikó tanárnővel egyeztet a 
faluházi működés lehetőségeiről, feltételeiről. 
 
Marx Árpád: A szakkörvezető 12 havi bérezése jogilag nem megoldható az iskolában. A 
nyári szünetre nem tud szakkörvezetőnek tiszteletdíjat biztosítani. Bonyolítja a szakköri 
működés lehetőségét és helyzetét a most bevezetett négypólusú helyi iskolarendszer is. 
Örömmel venné, ha a Faluház keretei között rendeződne az énekcsoport további működése. 
Ugyanakkor továbbra is szívesen biztosít minden segítséget az Iskola. Ha szükséges, a 
szakkörhöz szükséges helyiséget továbbra is biztosítja. Versenyeken való induláshoz megadja 
a háttértámogatást.  
 
 
A bizottság – 4 igen, 1 tartózkodás (5 fő bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) javasolja, 
hogy a népi ének szakkör a Faluház kereteiben működjön tovább, az ehhez szükséges 2012. 
évi előirányzat arányos része a Biatorbágyi Általános Iskolától kerüljön átvezetésre a 
Biatorbágyi Faluház költségvetésébe 2012. szeptember 1-től. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Faluház ig., Iskola ig., PMH Pénzügyi Osztály 
 
 
 



 

 
4) A közterületek használatával kapcsolatos helyi szabályok felülvizsgálatáról 
 
A bizottság egyhangú szavazással (5 igen, 5 fő bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) 
támogatja, hogy a rendelet része legyen a függelékben kidolgozott táblázat és ez legyen az 
alapja a kiadmányozásnak. 
 
Barabás József: Tapasztalata szerint egyre több a városban az olyan utcaszakasz, ahol az 
ingatlantulajdonos kövekkel, szegéllyel leszűkíti az útpadkát azért, hogy ne lehessen a telke 
elé parkolni. Az ilyen kialakítások, azonban rendkívül balesetveszélyesek. Megoldást kell 
találni a kialakult helyzetre.  
 
dr. Kovács András: Pusztán jogi szempontból nézve elmondható, hogy az ilyen területetek 
közterületek, az ad hoc lerekesztések szabálytalanok. Bármilyen ilyen közterületi 
beavatkozás engedélyköteles lenne. Sokan nem tudják ezt, és a saját házuk előtti területen 
való parkolást így próbálják megakadályozni. 
 
A bizottság egyhangú szavazással (5 igen, 5 fő bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) kéri, 
hogy a városi kommunikációs eszközökön keresztül jusson el a lakosság felé (honlap, 
Biatorbágyi Körkép, stb) figyelemfelhívó tájékoztató a közterületek használatával 
kapcsolatos lakossági jogokról és kötelezettségekről. Kiemelt figyelemmel az ingatlanok 
környékének használatára.  
 
5) Tájékoztató Biatorbágy Város Képviselő-testülete 2012. évi költségvetésének I. féléves 
végrehajtásáról 
 
A bizottság egyhangú szavazással (5 igen, 5 fő bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) 
elfogadásra javasolja Biatorbágy Város Képviselő-testülete 2012. évi költségvetésének I. 
féléves végrehajtásáról szóló tájékoztatót. 
 
6) Biatorbágy Város Polgármesteri Hivatal és Biatorbágy Város Képviselő-testülete 
önállóan működő intézményei közötti munkamegosztási megállapodásról 
 
A bizottság egyhangú szavazással (5 igen, 5 fő bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) 
elfogadásra javasolja a Biatorbágy Város Polgármesteri Hivatal és Biatorbágy Város 
Képviselő-testülete önállóan működő intézményei közötti munkamegosztási megállapodást. 
 
7) A Biatorbágy, Iharos 3436/1 hrsz-ú és a 3406 hrsz-ú utak elnevezéséről 
 
A bizottság egyhangú szavazással (5 igen, 5 fő bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) 
elfogadásra javasolja az előterjesztésben javasolt utcaneveket. 
 
8) A Hantai-házzal összefüggő kérdésekről 
 
Fekete Péter: Bár elviekben támogat minden kulturális gyarapodást, véleménye szerint annyi 
más felújítandó, hasznosításra váró romos épülete (Szily-kastély, Sándor-Metternich-kastély 



 

mindkét szárnya, az u.n. MÁV-ház, a kialakítás előtt álló tájház, stb.) van az Önkormányzat 
birtokában, hogy ebben a helyzetben egy újabbat felvállalni erősen kérdéses. 
 
Varga László: Javasolja, hogy a polgármester kezdjen tárgyalásokat a Hantai-ház 
tulajdonosával a megajánlott vételár csökkentése érdekében, valamint ezzel párhuzamosan 
külső források (pályázatok, alapítványok) felkutatása mielőbb történjen meg. 
 
Varga László javaslatáról a bizottság – 2 igen, 2 nem, 1 tartózkodás (5 fő bizottsági tag volt 
jelen a szavazáskor) szavazással nem foglalt állást. 
 
Mester László: Javasolja, hogy az épület kerüljön helyi védettség alá, valamint a külső 
források (pályázatok, támogatások, stb) bevonásának lehetőségét vizsgálja meg az 
önkormányzat. 
 
A bizottság – 3 igen, 1 nem, 1 tartózkodás (5 fő bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) 
mellett – a vonatkozó szabályozás figyelembe vételével - támogatja a Hantai-ház helyi 
védetté nyilvánításával kapcsolatos eljárás azonnali megindítását. 
 
A bizottság – 4 igen, 1 tartózkodás (5 fő bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) mellett 
támogatja a külső források bevonását, azok felkutatásának felgyorsítását a Hantai-ház 
megvásárlásához. 
 
9) A Városi Futónapról 

 
A bizottság megköszöni Bugya György tanár úr eddigi munkáját a városi futónap 
szervezéséért. 
 
 A bizottság – 4 igen, 1 nem (5 fő bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) szavazat mellett – 
kéri, hogy a 2013. évi rendezvénynaptárba kerüljön be a városi futónap megrendezése. A 
lebonyolításhoz és a finanszírozáshoz támogatók, szponzorok bevonását javasolja a 
bizottság. 
 
Varga László: a bizottság munkáját megköszönte, az ülést 17 30-kor bezárta. 
 
 

k.m.f. 

 Varga László 
 bizottsági elnök 
 


